
 

Protokół  

ze spotkania Zespołu Lokalnej Współpracy w Nadleśnictwie Podanin 

w dniu 18.04.2025 r. 

 

W spotkaniu uczestniczyli: 

 

1. Przedstawiciele różnych grup interesariuszy ZLW: 

• Lucyna Ewert – Gmina Chodzież, 

• Piotr Kozierowski – mieszkaniec Chodzieży, 

• Piotr Kucharczyk – „Alert S11”, 

• Marcin Kita – Stowarzyszenie Chodzieżak Pro-Hobby, 

• Tomasz Jabłoński – Stowarzyszenie Chyba MTB Szamocin, 

• Dariusz Sałata – Stowarzyszenie Miłośników Ziemi Chodzieskiej, 

• Aleksy Zalwert – przedsiębiorca, emerytowany Geodeta, mieszkaniec 

Chodzieży, 

• Jerzy Tarkowski – Stowarzyszenie Bezpieczny Powiat Chodzieski, 

• Zenon Jasiński – Koło Łowieckie Daniel nr 29 w Podaninie. 

Lista obecności w załączeniu. 

 

I część spotkania  

Nadleśnictwo 

1. Nadleśniczy Nadleśnictwa Podanin Pan Jacek Kulpiński otworzył drugie 

spotkanie Zespołu Lokalnej Współpracy w Nadleśnictwie Podanin o charakterze 

terenowym i powitał uczestników. 

 

RDLP w Pile 

1. Naczelnik Wydziału Zarządzania Zasobami Leśnymi i Geomatyki przywitał 

wszystkie przybyłe osoby na spotkanie Zespołu Lokalnej Współpracy. Omówił 

zakres bieżącego spotkania i przedstawił cele założone na ten dzień. 

Po krótkiej dyskusji uczestnicy przeszli do realizacji terenowej części spotkania – 

przedstawienia zmian w gospodarowaniu drzewostanami jakie będą miały 

w proponowanych obszarach o zwiększonej funkcji społecznej (w szczególności 

rezygnacja z cięć rębnych i realizacja prac skoncentrowanych na dbałości o stan 

sanitarny i bezpieczeństwo publiczne) na przykładzie proponowanego obszaru 

w okolicy osiedla Piaski w Budzyniu. 

 

 



II część – wyjazd w teren: 

1. Pododdz. 280i: drzewostan zagospodarowany rębnią Ib – omówienie na czym 

polegają prace w tym miejscu, co mają na celu; przedstawiono ogólne zasady 

planowania rębni w oparciu żyzność siedlisk leśnych i biologię gatunków 

przewidzianych do odnowienia. 

2. Pododdz. 279a: prezentacja, uzyskanego z pozostawionych nasienników, 

odnowienia naturalnego sosny na działce zagospodarowanej rębnią Ib. 

W lokalizacji tej wskazano, że chcąc korzystać z odnowień naturalnych dla 

gatunku światłożądnego jakim jest sosna, cięcia zupełne są niezbędne. 

3. Pododdz. 286a: zaprezentowano odnowienie naturalne sosny w miejscu, 

w którym usunięto już nasienniki i młode pokolenie lasu wzrasta w warunkach 

odpowiadających wymaganiom solarnym gatunku. 

4. Pododdz. 277g: drzewostany po zrębie klęskowym (2022 r.) – obecnie 

odnowiony sztucznie dębem. Omówiono również konieczność grodzenia 

gatunków chętnie zgryzanych przez zwierzynę. 

5. Zaprezentowanie różnych etapów rębni IIIA i IIIAU na przykładzie różnych 

fragmentów lasu: 

• 264a: rębnia IIIA i odnowienie w 2008 r, CW w 2015 r., IIIAU w roku 2017, 

odnowienie w 2019 r. CP w roku 2023, CW w 2024, 

• 264-j-01: rębnia IIIAU w 2024, do odnowienia w 2026 r, 

• 264 j-99: Rębnia IIIA z 2015 r. 

W tym miejscu omówiono dynamikę zmian w czasie jaka następuje 

w środowisku leśnym, zasady doboru gatunków do odnowień, konieczność 

dalszego pielęgnowania drzewostanów. 

6. 264i/265a: prezentacja drzewostanów z wykonanymi podsadzeniami 

produkcyjnymi w różnym wieku, przybliżenie przebiegu i celu wprowadzania 

podsadzeń do drzewostanów. 

7. Oddz. 248/249: „Kamień Prezydenta” i „Droga Prezydenta” - miejsca 

historyczne, ważne dla lokalnych społeczności – p. Jerzy Tarkowski przybliżył 

historię miejsca. 

8. Pododdz. 250i: zaprezentowane zostało naturalne odnowienie buka i prace 

konieczne do jego uzyskania. Przedstawiono w jaki sposób rozkładały się one 

w czasie. 

9. Pododdz. 253l: zaprezentowano odnowienie naturalne dębu szypułkowego, 

prace konieczne do jego uzyskania oraz omówiono, jak rozkładały się one 

w czasie, 

10. Wiata „Pod Dębami”: omówienie zagospodarowania turystycznego 

w Nadleśnictwie Podanin. 

 

Podsumowanie: 

Spotkanie miało charakter otwartej dyskusji, w trakcie której rozmawiano 

o podstawach i zasadach gospodarowania drzewostanami. Zaprezentowano również 

zmiany zachodzące w lasach gospodarczych oraz spodziewane efekty modyfikacji 

prac zaplanowanych na wszystkich pięciu obszarach na przykładzie drzewostanów 

otaczających osiedle Piaski w Budzyniu. W toku spotkania wybrzmiewały głosy 



jednoznacznie wskazujące, że formy korzystania z lasu przez społeczeństwo są 

zróżnicowane i mają różne cele (turystyczne, wypoczynkowe, ekonomiczne itp.). 

Dlatego też, uwzględnianie głosu osób korzystających z lasów jest kluczowym 

działaniem dla budowania właściwej relacji leśników ze społeczeństwem. Uczestnicy 

spotkania ZLW spoza nadleśnictwa wypowiedzieli się pozytywnie o proponowanych 

modyfikacjach. W trakcie rozmowy kończącej spotkanie wykazali zrozumienie dla 

konieczności prowadzenia prac gospodarczych oraz docenili inicjatywę leśników 

mającą na celu wprowadzenie lasów o zwiększonej funkcji społecznej w miejscach 

szczególnie dla nich ważnych. 

 

Sporządziła: 

Barbara Thomas-Trybus  
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